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El senyor president:

Por favor, no se ponga usted nervioso. Quede’s vosté
tranquil·let. Quede’s tranquil. (Remors)

Seguisca, senyor vicepresident.

El senyor conseller de Presidència i Agricultura, Pesca,
Alimentació i Aigua:

No hem escoltat cap pregunta, però ha fet algunes
al·lusions que jo voldria contestar-li.
Mire, el senyor Rajoy, el president del govern, es reunix

amb el president de La Generalitat les voltes que faça falta,
igual que amb l’alcaldessa de València, per a tractar temes
d’interés general de la Comunitat Valenciana.
Hui ens hem enterat que també està reunint-se, discreta-

ment, el president Rajoy amb Pedro Sánchez, però per un motiu
molt diferent, està tractant de cuidar-lo, de mimar-lo perquè no
caiga i perquè vostés no deixen de ser la segon força política
d’Espanya i de la Comunitat Valenciana. (Remors)

Gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies.
Senyor Rubio.

El senyor Rubio Martínez:

Señor presidente, su síndic con el que usted empezó es el
señor Blasco. Mire dónde está. (Aplaudiments)

Y yo le quería hacer una pregunta clara. Señor presiden-
te, usted dice que son los mercados los que establecen la
confianza en un territorio. En el mes de septiembre, el
Instituto Valenciano de Finanzas ha emitido en tres ocasio-
nes…, ha hecho emisión de pagarés de la Generalitat valen-
ciana o, lo que es lo mismo, deuda pública para el tramo
minorista. ¿Sabe usted, inversores minoristas, cuánta deuda
han comprado de la Generalitat valenciana en el mes de sep-
tiembre? 168.000 euros. Y lo han pagado ustedes al 1,4%,
nueve veces más que las letras del Tesoro.
Y tanto que les gusta Andalucía, en el mismo periodo, la

Junta de Andalucía ha emitido y ha colocado 28 millones de
euros pagándolo al 0,6%.
Señor presidente, ¿puede usted explicarme cómo es posi-

ble eso? ¿Dónde está la confianza de los ciudadanos o de los
inversores minoristas en su política? En usted no confía
nadie. A quien le tenía que haber hecho la pregunta yo de
verdad era a la señora Barberá.
Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias.
Senyor conseller.

El senyor conseller d’Hisenda i Administració Pública:

Gracias, presidente.
Señor Rubio.
Los últimos pronunciamientos de las agencias de rating,

todos han sido positivos para la Comunidad Valenciana.
Fitch –grado de inversión–, Standard & Poor’s, Moody’s
han subido el rating de la Comunidad Valenciana.

¿Usted sabe qué tipo de interés paga la Comunidad
Valenciana? ¿Usted lo sabe? Un 1%. ¿Sabe cuánto paga el
estado? Un dos y medio. Es decir, en el Consejo de Política
Fiscal y Financiera de 31 de julio se aprobó un 1% de tipo
de interés, lo que supone un coste para el estado. Se atendió
la demanda de la Comunidad Valenciana.
Y, ¿sabe qué ahorro tenemos para el año que viene?

1.000 millones de euros. No uno ni dos, ni 100 ni 200; 1.000
millones de euros con un FLA al 1%. Simplemente el FLA
al 1% supone un ahorro de 400 millones de euros. (Veus)

El senyor president:

Señor Rubio, por favor.

El senyor conseller d’Hisenda i Administració Pública:

El pago a proveedores…, hemos reducido la financiación
del 6% al 3,34%; el FLA…, hemos reducido la financiación del
5,12% al 1%; en (inintel·ligible) ... (veus)

El senyor president:

Señor Rubio, por favor.

El senyor conseller d’Hisenda i Administració Pública:

...financiero también lo hemos reducido. Estamos mejo-
rando nuestra situación financiera de la economía y de la
sociedad valenciana… (El president desconnecta el micrò-
fon del conseller)

El senyor president:

Muchas gracias, señor conseller. (Aplaudiments)

Pregunta del síndic del Grup Parlamentari Compromís,
senyor Morera.
Senyor Morera.

El senyor Morera Català:

Moltes gràcies, senyor president.
2.129 valencians i valencianes estan desocupats en el

mes de setembre.
Però, senyor president, si n’hi ha una cosa neuràlgica,

clau en esta legislatura és l’actitud de la presidència de La
Generalitat davant un tema importantíssim. I jo li demane,
després de les novetats jurídiques que hem tingut sobre
l’ATE d’Ikea i les decisions judicials d’imputació, ¿què
pensa fer el seu govern?

El senyor president:

Moltes gràcies.
Molt honorable president.

El senyor president del Consell:

Gracias, señor presidente.
Señor Morera, usted intenta confundir a los ciudadanos

hablando de cosas que no son así. Le pasó ya cuando con-
fundió el FLA con el pago a proveedores. Fue el único que
lo hizo, y creo que esa confusión es fruto de su propia con-
fusión, porque usted no lo tiene claro. No tiene nada que
ver la ATE que se tiene que hacer en Alicante con el plan
general o con el plan Rabassa. No tiene nada que ver. Son
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procedimientos administrativos y procedimentales distin-
tos. Con lo cual, mal hecha la pregunta, y desde luego, si
usted rectifica, le podré contestar aquello que a usted le
interesa, porque tal como lo ha hecho, no le puedo contes-
tar. Porque no tiene nada que ver una cosa con la otra.
(Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias, señor presidente.
Señor Morera.

El senyor Morera Català:

Senyor president, la policia, la Unitat de Delinqüència
Econòmica i Fiscal, considera que les coses són les matei-
xes. N’hi ha una imputació abans, i n’hi ha una recent
imputació de la senyora Sonia Castedo, Enrique Ortiz i
altres persones pel mateix tema, per la corrupció urbanísti-
ca en la capital d’Alacant, la ciutat d’Alacant. I vosté no
s’ha assabentat? Vosté no s’ha assabentat? No s’ha assa-
bentat del que està passant en la ciutat d’Alacant?
Vosté, el seu govern, va aprovar una actuació territorial

urbanística el 20 de juny, i posteriorment ha vingut una
segona imputació. Sap el que diu l’informe de la Unitat de
Delinqüència Econòmica i Fiscal? Per cert, n’hi han antisis-
temes que denuncien informes d’esta mateixa unitat de poli-
cia. Sap el que diu? Diu que n’hi ha «actividad delictiva sos-
tenida por Sonia Castedo y Alperi en la que se favorecieron
intereses particulares de Enrique Ortiz y presuntas irregula-
ridades del plan Rabassa». Això s’ha produït, i davant això
vosté no ha fet res. Per tant, el que està ací en joc és l’auto-
ritat, no d’Alberto Fabra, sinó del president de La
Generalitat.
Li ho vaig preguntar en el debat de política general.

Què pensa fer? Què ha d’amagar vosté? Quina pressió fa
sobre vosté la senyora Sonia Castedo? Per què no actua?
Per què no defensa la decència en les institucions?
Perquè és molt greu el que està passant en la ciutat

d’Alacant. És molt greu. I els ciutadans estan reaccionant.
Vosté no. Vosté va dir en el seu dia que «las escuchas», les
conversacions a què han tingut accés tots els ciutadans, grà-
cies als mitjans de comunicació, no le gustan. I les conver-
sacions són molt clares. Són claríssimament delictives. I
davant això, vosté s’amaga. Hui mateixa hem sabut que no
pensa acudir a la ciutat d’Alacant, a la inauguració de la
Volvo Ocean Race, el que se farà en la ciutat d’Alacant. Per
què no va? Per què no anirà? Té por de coincidir amb Sonia
Castedo? Ahir sapiguérem, per boca de la portaveu i conse-
llera d’educació, que «usted estará al lado de Sonia Castedo,
como alcaldesa de Alicante». Va a lligar el seu futur polític
a l’alcaldessa d’Alacant? I, si és així, per què no va hui a la
presentació?
Mire, jo crec que ací el que tenim és un greu problema

de corrupció instal·lada en les institucions. Li ho vaig dir.
I tenim la paràlisi d’un govern que no actua, que ningú sap
la seua línia roja on està, perquè vosté podria actuar, podria
actuar clarament reinstaurant la decència en la vida públi-
ca i en l’Ajuntament d’Alacant.
Quants diners ens està costant la seua paràlisi? Sap el

que diuen persones importants, significatives, de la ciutat
d’Alacant? El president de CEPYME, el senyor Cristóbal
Navarro, diu que en la capital d’Alacant «hay una marea de
putrefacción y de corrupción». I sap el que diu l’assemblea
de CEPYME? Que existix una màfia que controla «las
adjudicaciones públicas». Això ho pensa també el jutge
que ha imputat l’alcaldessa i membre del Partit Popular,

Sonia Castedo. I vosté diu: «No me gustan nada las con-
versaciones.» Però no fa res.
Estem davant un cas de vore si n’hi ha autoritat per part

del president de La Generalitat, i actuen preservant els
interessos legítims de les veïnes i els veïns de la capital
alacantina. Vosté no pot deixar que la màfia continue con-
trolant l’urbanisme de la ciutat d’Alacant, i té instruments
per a fer-ho. La pregunta que ens hem de fer, senyor presi-
dent, és: per què no ho fa? Per què no actua? Per què no
defensa els interessos públics? Per què no defensa els inte-
ressos de la ciutat d’Alacant? Per què lliga el seu futur amb
la d’una imputada per dos ocasions. No le gustan las con-
versaciones però, pensa fer alguna cosa? Pensa actuar? A
banda de fugir i amagar-se per a no coincidir amb Sonia
Castedo esta vesprada, pensa fer alguna cosa? Pensa
defensar allò públic? Pensa actuar i marcar una línia clara
a favor de la decència i no continuar deixant que la màfia,
com diu l’assemblea de CEPYME, continue articulant els
interessos urbanístics de la ciutat d’Alacant per a un
mafiós? Per a un mafiós.
Va vosté a consentir esta situació? Si no va a consentir

esta situació, actue, que ens tindrà a tots els demòcrates i a
totes les...

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Morera.

El senyor Morera Català:

...persones decents d’Alacant i del conjunt d’este país al
seu costat. Però, si no actua, serà còmplice en la corrupció...

El senyor president:

Moltes gràcies.

El senyor Morera Català:

...de la ciutat d’Alacant.

El senyor president:

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

Molt honorable president.

El senyor president del Consell:

Gracias, señor presidente.
Por supuesto que estaré en los actos de la salida de la

Volvo, porque entiendo que son positivos para la ciudad de
Alicante y para toda la Comunidad Valenciana.
(Aplaudiments) Espero también verle a usted, porque esto
trasciende mucho más de lo que es la situación que pueda
padecer el Ayuntamiento de Alicante. Espero verle y poder
contagiarse de la alegría, de la actividad que va a generar la
salida de la Volvo en la provincia y en la ciudad de Alicante.
Ha hablado usted de todo menos de la ATE de Ikea. De

todo, porque de lo que quería hablar no era de la ATE, era
de otras cosas. Y lo ha hecho aquí. Se confundieron con
la pregunta y tuvieron que rectificar, porque eran cons-
cientes de que no tenía nada que ver la ATE con el plan
Rabassa o con el plan general.
Mire, y además vuelve a engañar a la gente. Usted es un

especialista. Dice: «Han aprobado ustedes la ATE de Ikea.» No
es verdad. Hemos iniciado el trámite. Iniciado, no la aproba-
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ción. Cambia mucho. Cambia. Porque mire, entre otras cosas,
se tiene que hacer hasta una fase de consulta pública, donde
ustedes podrán alegar lo que consideren. No hemos aprobado
nada, señor Morera. Como el resto de las otras actuaciones
territoriales estratégicas que se han puesto en parte desde la
conselleria a disposición de todos aquellos que lo que quieren
es invertir y generar empleo en la Comunidad Valenciana.
Porque, mire, nosotros, como en todos los casos, lo que

vamos a hacer es comprobar que se cumplen todos los requi-
sitos establecidos en la ley. Tendrá que presentar toda la
documentación pertinente. Y hemos, además, pedido un
informe de la abogacía de La Generalitat, para tener la abso-
luta seguridad de que lo que estamos haciendo está bien. Y,
a no ser que haya una resolución judicial, no podemos parar
este procedimiento, siempre y cuando se cumplan los requi-
sitos establecidos en la normativa. Porque, ¿sabe cómo se
llama el hecho de no dar licencia a alguien que cumple todos
los requisitos para poder conseguirla? ¿Sabe cómo se llama?
Prevaricación, señor Morera.
Puede que a usted a lo mejor le guste, pero desde luego

le puedo asegurar (aplaudiments) que ni a este gobierno ni a
este grupo le gusta esa palabra. Se lo puedo asegurar. Y
teniendo la absoluta tranquilidad de que el proceso va a ser
transparente y absolutamente legal, ¿cómo podemos negar
que pueda haber una inversión de 700 millones de euros en
la ciudad de Alicante? ¿Cómo podemos negarnos el hecho
de que haya la posibilidad de generar 4.000 puestos de tra-
bajo? ¿Cómo podemos negarnos a que haya una actuación
que genere suelo público y regenere una parte de las lagunas
existentes, con más de un millón de metros cuadrados para
todos los ciudadanos? ¿Cómo podemos negarnos, si pueden
cumplir todos los requisitos legales?
Y cuando quiera, hablamos de otras cosas. Pero desde

luego, mire, la colaboración con la justicia va a ser per-
manente, como lo hemos hecho en todos los casos, señor
Morera. Porque este grupo y este gobierno no tiene nada
que ocultar. Hemos hecho lo que teníamos que hacer y
colaboraremos siempre con la justicia, y los tiempos que
tenga que adoptar el partido los hará consultando con la
junta directiva y con el comité ejecutivo, no con usted,
señor Morera, que usted en el Partido Popular (aplaudi-
ments) poco tiene que decir. Somos nosotros los que tene-
mos que poner las medidas necesarias, como lo hemos
hecho en todos los casos para poder mantener la honora-
bilidad y la dignidad de las instituciones y del partido.
Con lo cual, no vuelva usted a confundir, ni a los ciuda-
danos, fruto de su propia confusión. No tiene nada que
ver el plan general, el plan Rabassa, con la ATE que
puede generar empleo si cumplen los requisitos estable-
cidos por la normativa para que pueda crear empleo y
actividad económica.
Gracias. (Aplaudiments)

(Ocupa la presidència el vicepresident primer, senyor
Alejandro Font de Mora Turón)

El senyor vicepresident primer:

Gracias, señor presidente.

La senyora Mollà Herrera:

Gràcies.
Senyor president…

El senyor vicepresident primer:

Un moment. Un moment, senyora Mollà, que… Ara. Pot
parlar.

La senyora Mollà Herrera:

Senyor president, no manipule. L’informe de la policia
deixa molt clar que l’ATE és una conseqüència d’una para-
lització del pla Rabassa per les sentències judicials, i que
vostés efectivament volien continuar el negoci que havia
iniciat Sonia Castedo i el senyor Alperi amb Enrique Ortiz i
la multinacional d’Ikea. I també manipula diguent que una
ATE s’ha de seguir sí o sí. No. Requereix els informes favo-
rables tant de la conselleria d’indústria com la conselleria
d’infraestructures (remors) i, per tant, les reunions…

El senyor vicepresident primer:

Senyors…

La senyora Mollà Herrera:

…que se van produir entre el conseller Buch i la conse-
llera Bonig amb els promotors del projecte a mi m’agrada-
ria saber si van ser amb el senyor Sylvain Laval, aquell que
era l’enllaç amb Enrique Ortiz i que estava molt content de
tindre un amic mafiós. «La mafia española, cómo me gusta
esa mafia española.» Este senyor és el que se va reunir,
senyor Buch? O amb vosté, senyora consellera d’infraes-
tructures, Isabel Bonig? M’agradaria conéixer exactament
qui van ser els promotors que se van asseure per a parlar...

El senyor vicepresident primer:

Gràcies, senyora Mollà, gràcies.

La senyora Mollà Herrera:

...d’este projecte.
Senyora consellera. Señorías, ruego silencio.

La senyora consellera d’Infraestructures, Territori i
Medi Ambient:

Gracias, señor presidente.
Mire, señora Mollà, si ustedes conocen tan bien el infor-

me de la UDEF, ¿por qué no se personan en la causa y soli-
citan como medida cautelar la paralización de la ATE? ¿Por
qué no lo hacen? Mire usted, (remors) lo que hemos...

El senyor vicepresident primer:

Señorías.

La senyora consellera d’Infraestructures, Territori i
Medi Ambient:

...hecho, ni el señor Buch lo ha manifestado, ni yo nos
hemos reunido con ese señor al que no conocemos. Lo único
que hemos hecho es la declaración de la actuación territorial
estratégica, siguiendo un procedimiento legalmente estableci-
do, que si se reúnen todos los requisitos y todos los informes
son favorables, se aprobarán, y si no reúnen todos los requisi-
tos y todos los informes, no se aprobarán.
Pero, mire usted, le digo algo más: es que en estos

momentos no hay ni una sola causa legal, con la ley de
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procedimiento administrativo, para paralizar la actuación
territorial estratégica. Y le digo algo más: el promotor de
esta actuación es Alicante Avanza. ¿Sabe usted quién
tiene la mayoría de las acciones? Bankia Hábitat i La
Caixa. Espero que les pidan la retirada. Y sobre todo, no
por la prevaricación que ha dicho el presidente...

El senyor vicepresident primer:

Gràcies, senyora consellera. Gràcies.

La senyora consellera d’Infraestructures, Territori i
Medi Ambient:

… sino las posibles responsabilidades económicas…

El senyor vicepresident primer:

Gràcies. (Aplaudiments)

La senyora Oltra Jarque:

Gràcies, senyor president.

El senyor vicepresident primer:

Senyora Oltra, sí, quan vullga.

La senyora Oltra Jarque:

Gràcies.
Senyor president, «quien con mafiosos se acuesta,

saqueado se levanta». Mire, imagine, fem un exercici d’i-
maginació: un delinqüent que ha estafat milers de persones,
amb una estafa, la que siga, i munta una empresa per a donar
faena a eixos estafats, a 4.000 d’eixos estafats. Per a vosté
això seria vàlid? Doncs, mire, el que fan vostés amb l’ATE
és exactament el mateix, perquè l’ATE és hereva d’un pla
urbanístic que la justícia ha tombat. Vosté defensaria això?
Defensaria l’estafador? Doncs amb els diners que ens han
furtat i que ens furten amb este «pelotasso» urbanístic, no
pot vosté justificar 4.000 llocs de treball per a aquells preci-
sament que han segut els estafats, que són tots els ciutadans
i ciutadanes.
I, per tant, la pregunta que s’ha de fer un president res-

ponsable, i que jo li faig és: quants lloc de treball podrien
crear-se amb els diners furtats, amb els diners desviats als
interessos d’Ortiz?

El senyor vicepresident primer:

Gràcies, senyora Oltra.
Señoría, un segundo, por favor. Deme tiempo a... Señora

consellera, puede usted intervenir cuando quiera.

La senyora consellera d’Infraestructures, Territori i
Medi Ambient:

¿Sí? Gracias, señor presidente.
Señora Oltra, desde luego ustedes siguen confundiendo.

Estamos hablando de un procedimiento administrativo que
nada tiene que ver con el procedimiento judicial. Y, como
muy bien le ha dicho el presidente y hemos repetido hasta la
saciedad, si el promotor retira la ATE, promotor que –insis-
to– la mayoría es Bankia Hábitat y La Caixa –se lo vuelvo a
recordar– entiendo que no está usted llamando mafiosos a
Bankia Hábitat y La Caixa.

Y también si la retira o hay una resolución judicial (veus)
ordenando la paralización, este gobierno acatará las decisio-
nes judiciales.
Y mire usted, el plan urbanístico que está recurrido, que

dice Rabassa, está recurrido en el Tribunal Supremo y no se
ha anulado por eso que dice usted que tiene…, quien se
acuesta con mafiosos y delincuentes, sino se ha anulado por-
que no tenía el informe del organismo de cuenca sobre sufi-
ciencia de recursos hídricos. No creo que usted entienda que
los magistrados del Tribunal Superior de Justicia también
cometen prevaricación…

El senyor vicepresident primer:

Gracias.

La senyora consellera d’Infraestructures, Territori i
Medi Ambient:

…y también están en connivencia…

El senyor vicepresident primer:

Gracias, señora consellera.

La senyora consellera d’Infraestructures, Territori i
Medi Ambient:

…con el promotor de esta ATE. (Aplaudiments)

El senyor vicepresident primer:

Pregunta de la síndica del Grup Parlamentari Esquerra
Unida. Té la paraula la senyora Sanz.

(Veus) Ruego silencio, por favor.

La senyora Sanz Alonso:

Buenos días, señor presidente.
Señorías.
Señor Fabra, somos la comunidad autónoma con más

endeudamiento per cápita, la peor financiada del estado y, el
Consell, en vez de intentar corregir el gravísimo problema
de la insuficiencia de ingresos, anuncia una rebaja electora-
lista de impuestos.
Por eso, yo le pregunto: ¿usted piensa dejar en herencia

a los valencianos y al futuro gobierno una hipoteca econó-
mica más grande todavía de la que en estos momentos exis-
te por sus intereses personales y partidistas?

El senyor vicepresident primer:

Gracias, señora Sanz.
Molt honorable president.

El senyor president del Consell:

Gracias, señor presidente.
Señora Sanz, habla usted de que es una medida electoralis-

ta. Es una medida del programa electoral, que es muy distinto.
Nos comprometimos a bajar los impuestos y ahora que pode-
mos lo estamos haciendo. (Aplaudiments) Cambia mucho.
Porque entendemos que bajar los impuestos es una medida
social y que ayuda a todas las personas, especialmente con esta
bajada de impuestos, a las clases medias y bajas.
Pero mire, ¿está usted en contra de que rebajemos lo que es

el tramo autonómico de IRPF a los ciudadanos? ¿Está en con-


